
 
Balassagyarmat Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének 
 
 

6. számú 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
 

KÉSZÜLT: Balassagyarmat Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. június hó 20. 
napján 10.00 órától tartott   nyílt   üléséről. 

 
JELEN VANNAK: Csach Gábor polgármester, Huszár Péter alpolgármester, Bárányné Dr. Balázs 

Mária, Dr. Szabó Géza, Frankó Viktória, Gyenes Szilárd, Győri János, Hajnal 
Sándor, Münzberg Gusztáv, Lombos István és Reznicsek Ferencné képviselők 

 
HIVATALBÓL JELEN VAN: dr. Varga Andrea jegyző 

Balázsné Cservenák Ildikó osztályvezető 
     Szikora Péter osztályvezető 

Zábrádi József osztályvezető 
 

MEGHÍVOTTKÉNT JELEN VAN: a Balassagyarmati Helyi Választási Bizottság tagjai  
Mohácsi Gábor 
Podholiczki Erik 

  
Csach Gábor polgármester köszönti a megjelenteket, a meghívott vendégeket, az intézményvezetőket, a 
Hivatal dolgozóit, és a város polgárait. 
Külön köszönti a Képviselő-testület megválasztott tagjait, Dr. Takács Lászlót, a Helyi Választási Bizottság 
elnökét, Demus László és Dr. Szabó Ervin bizottsági tagokat, dr. Cserni Ferenc urat a Szövetség a 
Balassagyarmatiakért Egyesület delegáltját és Medvácz Lajos urat, a FIDESZ-KDNP delegáltját.  
 
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, (12 képviselőből 11 jelen van, Szedlák Sándor képviselő 
távolmaradását előre jelezte), és megnyitja azt. 
 
Kérés érkezett napirend előtti felszólalásra. Gyenes Szilárd képviselő úr „Miért maradt üresen egy képviselői 
szék, és miért mérgezi a perklóretilén nemcsak a várost, hanem a demokráciát is.” címmel kér lehetőséget 
napirend előtti felszólalásra. A kérés napirendre vételét támogatom. 
E mellett napirenddel kapcsolatosan javaslom:  
• nyílt ülés 14.) napirendi pontjaként napirendre venni az „Előterjesztés a Lakossági víz-és 

csatornaszolgáltatás tárgyú pályázat benyújtására” című anyagot, 
• továbbá a meghívón zárt ülés 3. napirendi pontjaként szereplő „Előterjesztés Mikszáth Kálmán 

Művelődési Központ intézményvezetői pályázatának elbírálására” című anyagot Zárt ülés 1. napirendi 
pontjaként tárgyalja meg a Testület. 

 
A Polgármester megkérdezi, hogy a napirendre vonatkozóan van-e még valakinek javaslata, kiegészítése?  
Megállapítja, hogy nincs. 
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A Polgármester szavazásra bocsátja Gyenes Szilárd képviselő úr kérését a napirend előtti felszólalásra 
vonatkozóan, melyet a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja nyílt ülés 14.) napirendi pontjaként napirendre venni „az 
„Előterjesztés a Lakossági víz-és csatornaszolgáltatás tárgyú pályázat benyújtására” című anyagot, 
melyet a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a zárt ülés napirendjére vonatkozó módosító javaslatát, melyet a 
Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a módosított napirendet, melyet a Képviselő-testület egyhangú 12 
igen szavazattal elfogadott. 
 
 
A mai ülés napirendje a következő: 
 
Nyílt ülés: 
 
1.) Előterjesztés a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati 

Katasztrófavédelmi Kirendeltsége, valamint Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 
Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság beszámolóinak jóváhagyására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester   
 

2.) Előterjesztés a Magyar Vöröskereszt Nógrád Vármegyei Területi Szervezete Hajléktalanokat Ellátó 
Egyesített Intézménye 2023. évi beszámolójának jóváhagyására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester    

 
3.) Előterjesztés a Balassagyarmat Kistérség Többcélú Társulása 2023. évi beszámolójának elfogadására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester   
 

4.) Előterjesztés a Balassagyarmati Központi Óvoda igazgatói pályázatának kiírására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester    
 

5.) Előterjesztés a Balassagyarmati Központi Óvoda 2024/2025. nevelési évben indítható óvodai 
csoportjainak meghatározására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester    
 

6.) Előterjesztés a Balassagyarmati Központi Óvoda alapító okiratának módosítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester    
 

7.) Rendeletek: 
a.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetésről szóló 

3/2024.(III.03.) rendelet módosítására    
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
b.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek elidegenítésének 

szabályozásáról szóló 14/1997.(IV.09.) önkormányzati rendelet módosítására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
c.) Előterjesztés Szandai Mátyás díj alapítására  

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester  
 

8.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. II. félévi 
munkatervének elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
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9.) Vagyoni és lakásügyek 
a.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Rozmaring út 11 fsz. 1. ajtószám (hrsz:328/A/1) alatti lakás bérleti 

jogviszonyának rendezésére (Oláh Sándorné) 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester   
 

b.) Előterjesztés a Balassagyarmat 5112 hrsz-ú ingatlan hasznosítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester   
 

c.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Rákóczi u. 46-48.szám alatti 121 m2 alapterületű nem lakás céljára 
szolgáló helyiségre szóló helyiségbérleti szerződés közös megegyezéssel történő megszüntetésére 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester      
 

10.) Tájékoztató az egészségügyi szakmacsoportos ösztöndíj támogatásokra beérkezett pályázatok 
elbírálásáról 
Előterjesztő: Frankó Viktória a Kulturális Bizottság elnöke   
 

11.) Tájékoztató Balassagyarmat Város diáksport, szabadidősport és versenysport egyesületeinek 2023. évi 
eredményeiről és működésükről 
Előterjesztő: Frankó Viktória a Kulturális Bizottság elnöke 
 

12.) Előterjesztés a Balassagyarmati Fogászati Alapellátási Intézményi Társulás megszüntetésével 
kapcsolatos döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester       
 

13.) Előterjesztés a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ alapító okiratának módosítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester       
 

14.) Előterjesztés a Lakossági víz-és csatornaszolgáltatás támogatása tárgyú pályázat benyújtására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester       

 
Zárt ülés: 
 
1.) Előterjesztés Mikszáth Kálmán Művelődési Központ intézményvezetői pályázatának elbírálására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester     
 

2.) Előterjesztés ügyvezetők választására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester   

 
3.) Előterjesztés a Gyarmati Média Nonprofit Kft. felügyelő bizottságának választására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester    
 
Napirend előtt: 
 
A Polgármester elmondja, hogy a választási eljárásról szóló 2013. évi XXXVI. törvény 206. §. (1) 
bekezdése értelmében: 
„A választás eredményét megállapító választási bizottság a választás eredményének jogerőssé válását 
vagy – ha az későbbi időpontra esik – a szavazás megismételtetését eredményezhető jogorvoslati eljárások 
jogerős befejezését követő öt munkanapon belül átadja a megbízólevelet a megválasztott képviselőnek.” 
Ezt követően felkéri Dr. Takács László urat, a Helyi Választási Bizottság elnökét, hogy adjon tájékoztatást 
a 2024. június 09-ei választások eredményéről. 
 
Dr. Takács László HVB elnök: Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt Jelenlévők! A 2024. évi önkormányzati 
választás ünnepélyes pillanatához érkeztünk. A választás, a vihar okozta kellemetlenséget leszámítva 
zökkenőmentesen lezárult Balassagyarmaton, a Választási Bizottság a választópolgárok kinyilvánított 
akarata alapján aggálymentesen állapíthatta meg a mandátumokat, a jogorvoslati határidők letelte után 
pedig örömmel adom át minden megválasztott Képviselő, illetve a Polgármester úr megbízólevelét. 
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Dr. Takács László HVB elnök átadja a megbízóleveleket. A Képviselő-testület tapssal köszönti a 
megválasztott képviselőket. 
 
A Polgármester napirend előtt ismerteti az előző testületi ülés óta eltelt időszak főbb történéseit, valamint 
tájékoztatást nyújt a városvezetés fontosabb tárgyalásairól és az elmúlt időszak főbb eseményeiről is - a 
jegyzőkönyv melléklete szerint -, majd napirend előtti hozzászólásra megadja a szót Gyenes Szilárd 
képviselő úrnak. 
 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Tisztelt 
Balassagyarmati Polgárok! A felszólalásom első része azzal a címmel született, hogy megüresedett egy 
képviselői szék. Szedlák Sándor képviselőtársunk erre a néhány ülésre szerintem nem fogja folytatni 
közöttünk a képviselői munkát, és ennek egy rendkívüli, szerintem többségében emberi oka van. A 
választási kampány során ismételten olyan méltatlan és tisztességtelen bánásmódban volt része Házy Attila 
és a balassagyarmati médiának nevezett konglomerátum részéről, ami azt gondolom, hogy emberileg 
indokolja ezt. Ez alapján, mivel egyetlen egy csapattársamat, a SZAB tagját sem szeretném - sem 
erkölcsileg, sem más tekintetben – cserbenhagyni, szolidaritást vállalok ebben az ügyben. Nagyon 
szomorúnak tartom, hogy eljutunk oda ebben a városban, az Európai Unióban, több évtizednyi helyi közéleti 
munka után, egyébként egy 74 éves képviselővel szemben, hogy egy hivatalos riporton kívül, leengedett, 
de bekapcsolt mikrofonnal, egy őszinte beszélgetés után, 2-3 szót kiragadva hazudnak és gyalázkodnak 
Házy Attiláék az Ipoly Infón, Szedlák Sándorral kapcsolatban. Én úgy gondolom, hogy aki ilyen kort elér, és 
ennyit tesz Balassagyarmat közszolgálatában, annak méltán lehet az utolsó csepp a pohárban és nem 
tudom, hogy ezt Balassagyarmaton mennyi ideig kell még elviselni a város polgárainak? Mennyi évig kell 
még hazugságokban, dezinformációban és tényleg egy szélsőséges sikerpropagandában élni, ahol 
nincsenek viták, nincsenek kritikai megnyilvánulások. Balassagyarmaton van egy olyan cégbirodalom, ami 
három elemből áll. A Média Nonprofit Kft-ből, amit a város adófizetői fizetnek minden évben 25-30 millió 
forinttal, a többi bevétele is közhasznú bevételből származik, és van mellette egy Megafon Rádió Kft., és 
van mellette egy Ipoly Média, ahol az utóbbi kettőnél, az egyiknél nulla az alkalmazotti létszám, a másiknál 
gyakorlatilag egyetlen egy, 25.000 forintos bérrel. Ezek a legfrissebb számadatokból származnak. Tehát az 
Ipoly Médiának 4 százalékát költjük személyi kiadásokra egy magántársaságnál, miközben a Gyarmati 
Média Nonprofit Kft. 19 milliót költ erre, amiből Házy Attila közel 7 millió forintos fizetést vesz föl a 
közhasznúsági jelentés szerint. Úgyhogy, ezzel kapcsolatban csak azt szeretném a Képviselő-testületnek 
és a város polgárainak is mondani, hogy ezt nem lenne szabad ilyen módon folytatni. Nem titok, én 
mondtam le a képviselői listás mandátumomról, és Bojtos István képviselőtársam fog majd a helyemre jönni, 
de sem a városnak, sem a megújuló testületnek nem javaslom, hogy ezt a stílust folytassa, mert az Európai 
Unióban, itt Balassagyarmaton ez teljes egészében tisztességtelen és méltatlan ebben a helyzetben. 
Szeretnék szólni a médiamunkásokhoz is, akik gyakorlatilag az erőforrásokat, a helyiségeket, meg a 
pénzeket szétrisztelgetve dolgozgatnak gyakorlatilag házi őrizetben, mert szeretném nekik is elmondani, 
hogy egy város fejlődését, hangulatát, közéletét ők határozzák meg, Ti határozzátok meg legjobban, és el 
kell jöjjön az ideje annak, hogy azt mondjátok erre a történetre, hogy elég, mert ebből születnek az 50-es 
évek stílusát idéző sikerpropagandák. És az, hogy semmilyen, a sajtóeskühöz és fontos sajtómunkához 
tartozó dologhoz nem férhettek hozzá, míg Házy Attila a közéleti piszkos munkát elvégzi.  
Ez lett volna az első része a felszólalásnak. A második az, hogy egy tájékoztatást szeretnék adni és egy 
felhívást tenni Polgármester úr részére. Teljesen megdöbbentő módon a balassagyarmati, igen súlyos 
tetraklór-etilén szennyezés ügyében, néhány hét, egy hónap packázást megelőzően, amit a választások 
előtt kellett megélnem, hogy először határidő nélkül halasztották el a kérelmemet, hogy megismerhessem 
a tetraklór-etilén szennyezés dokumentációját, majd pedig 15 nappal a választások utáni határidőre 
meghosszabbították a dokumentum kiadását, most pedig megérkezett a Kormányhivatal jól időzített 
nagyszerű válasza, amelynek a lényege az, hogy a fentieket figyelembe véve a Kormányhivatal az 
infótörvény ilyen és ilyen bekezdésére hivatkozva, határozat alapját képező dokumentáció kiadására 
irányuló kérelmem elutasítja. Tehát annak a dokumentumnak a kiadását és betekintési lehetőségét 
utasították el, ami Polgármester úr, itt van a Polgármesteri Hivatalban is valamelyik fiókban - de ez legyen 
mellékes most ebben a dologban -, ami alapján több száz embernek jegyzik be majd az ingatlanjára a tartós 
környezetkárosodás tényét, ami alapján több száz ingatlant érintően szólították föl az embereket, hogy ne 
használják a kútvizüket és egy olyan dokumentumra, ami egyébként előtte hetekig-hónapokig fent volt a 
Kormányhivatal honlapján letölthető formátumban. És ha itt idézzük a megszerzett határozatot, akkor 
nagyszerűen kiderül belőle, hogy a súlyos környezetkárosodás tovább-terjedésének megállításáról beszél, 
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hogy a feltárt nagy kiterjedésű és jelentős környezetkárosítást okozó perklóretilén szennyezés állami 
forrásból történő felszámolása indokolt. 26 éve. És kiderül a határozatból az, hogy ez az ország, ez a 
Kormány gyakorlatilag évtizedes távlatban azt sem tudta megállapítani egy 1995. évi 53-as törvényben leírt 
világos és egyértelmű utalásra, hogy ki a felelőse? Előfordulhat egy ilyen szövegben, hogy „a 
Kormányhivatal, a tárgyi terület kármentesítésének állami felelősségi körbe történő bevonása érdekében 
több kezdeményezést tett, de minden esetben hatáskör hiánya került megállapításra”. Hogy 1999-ben a 
gyár alatt úszik a szabad fázisú tetraklór-etilén, ma meg már a Jópalócok útjánál fúrjuk a kutakat, hogy hol 
tarthat. Polgármester úr, felhívlak arra, hogy tedd közzé a dokumentációt, hogy az emberek, akik a 
környezeti adatok alapján teljesen jogosan kell, hogy megtudják, hogy miben élnek, milyen veszélyek 
vannak, érintett-e az ingatlanuk vagy nem. Ha pedig nem, akkor arra szeretnélek felkérni, hogy legyél 
partner abban, hogy az új testületnél, vagy az októberi ülésen csináljuk meg a pertársaságot és kezdjük el 
érvényesíteni az emberek érdekében azt, ami egyszerűen elfogadhatatlan. Megjegyzem Házy Attila úr, 
amikor a Művelődési Házban tartottam legalább erről a meglévő 1999-től felhalmozott információk alapján 
egy tájékoztatást, na, arra sem volt képes eljutni. Úgyhogy, ha szép és normális, tisztességes, élhető város 
szeretnénk, akkor azt gondolom, hogy a média után az emberséget, vagy azzal párhuzamosan a 
szakmaiságot is helyre kellene állítani. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Három megjegyzésem van, bár napirend előtti 
felszólalásnál nincs vitára lehetőség. Egyrészt, a vizsgálati dokumentációnak csak egy része van az 
önkormányzatnál és amint azt az áprilisban Önnek írt válaszlevelemben írtam, nem mi vagyunk az 
adatgazda, ezért nem tudjuk ezeket az adatokat nyilvánosságra hozni. Másrészt a dokumentáció csak azon 
része van nálunk, amelyre vonatkozóan nyilatkoznunk kellett, hogy az érintett területeken kívánunk 
beruházást folytatni. Egyébként a Kormányhivatal honlapján nem volt fönn ez a tanulmány, a határozat van 
fenn, az most is megtalálható a Kormányhivatal honlapján. Képviselő úr, a választások után nem kívánok 
újabb konfrontációba belemenni, de azt hiszem, hogy a választások végeredményeként, mind a két Ön által 
említett témában egyértelmű állást foglaltak a Balassagyarmati Polgárok. Balassagyarmaton a perklór-
etilénnel érintett, egyébként megnövekedett területen, a tanulmány álláspontja szerint, a szennyezés 
elindulása után két évtizeddel beállt a jelenlegi szintjére. Ezt - ahogy februárban elmondtam -, most sem 
tudom megállapítani, hogy igaz vagy sem, de tény, hogy ebben a ciklusban, az én vezetésem alatt történt 
ez a lehatárolás. Tény, hogy ez a vizsgálati dokumentáció még nem teljes, ugyanis a Kormányhivatal az 
MNV-t kötelezte arra, hogy mint megállapított felelőse a szennyezésnek, az állam képviseletében, a 
vizsgálatokat és a kármentesítést eszközölje ki. Elmondtam februárban is és az áprilisi testületi ülésen is, 
hogy van közöttünk egy nyilvánvaló vita arról, hogy mik a prioritások egy ilyen szennyezés esetén - 
egyetértve azzal a minősítéssel, ami az állam felelősségét és több évtizedes „teszetoszaságát” jelenti ebben 
az ügyben, de mégiscsak az, hogy a polgárokat segítsük elsőként a locsolási kedvezmények 
megvalósításával. Jelenleg folyamatban van az ivóvízhálózatról történő, az érintett lakosság által igényelt 
almérősített kerti csapok felszerelése, és kiosztásra kerültek a csapadékvízgyűjtő edények. A következő 
lépcső a kármentesítésnek a kikényszerítése. Azt pedig Képviselő úr is tökéletesen tudja, hogy a 
szennyezés kézhezvételétől számított 5 éven belül nem évül el a szennyezés maga, tehát a pertársaság 
tekintetében nincs semmi olyan jogvesztő határidő, ami a kármentesítés tekintetében prioritást élvezne egy 
pertársaság alakítása kapcsán. Még egyszer mondom, minden érintett ingatlantulajdonos tisztában van 
azzal, hogy a területén milyen szennyezés és milyen kötelezettségek vannak. Ami az első témát illeti, nálam 
is volt benn Szedlák Sándor képviselő úr. Én egy kicsit régebb óta ismerem Őt, mint Ön, ezért nem tudom, 
hogy Önök milyen bizalmas beszélgetésbe szoktak lenni. Mi, jó beszélgetést szoktunk folytatni egymással 
és azt tudom mondani, és nyilván nem adom ki a beszélgetésben elhangzottakat, de azt tudom mondani, 
hogy egyetértek, ennek a stílusnak a folytatása nem megengedhető senki részéről. Ebben egyetértünk.  
 
A Polgármester minden napirendi pont előtt ismerteti a bizottsági üléseken elhangzottakról készült írásos 
tájékoztatóban szereplő véleményeket, javaslatokat, amely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
N a p i r e n d: 
 
1.) Előterjesztés a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati 

Katasztrófavédelmi Kirendeltsége, valamint Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 
Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság beszámolóinak jóváhagyására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
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Csach Gábor polgármester köszönti Mohács Gábor tű. alezredes, tűzoltóparancsnok és Podholiczki Erik 
tű. alezredes, iparbiztonsági felügyelő urakat. Megkérdezi, hogy a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltsége 2023. évi beszámolójához kívánnak-e 
szóban kiegészítést fűzni? 
 
Mohács Gábor tű. alezredes, tűzoltóparancsnok: Tisztelt Polgármester Úr, Tisztelt képviselő-testületi 
Tagok! A korábbi évekhez hasonlóan mind Katasztrófavédelmi Kirendeltség tájékoztatója, mind pedig a 
Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi beszámoló jelentése egy teljesen átfogó 
jelentés, ezért szóbeli kiegészítést nem kívánunk tenni ezzel kapcsolatosan. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Kérdés, vélemény a Képviselő-testület részéről? Nincs. 
 
Csach Gábor polgármester - hozzászólás hiányában - szavazásra bocsátja az 1. számú, a Nógrád 
Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltsége 2023. évi 
beszámolójának jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

71/2024.(VI.20.)   h a t á r o z a t a 
a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi 

Kirendeltsége 2023. évi beszámolójának jóváhagyásáról 
 

Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság Balassagyarmati Katasztrófavédelmi Kirendeltségének 2023. évi beszámolóját a határozat 
mellékletében foglalt tartalommal jóváhagyja. 
 
 
Csach Gábor polgármester: Kérdezem az alezredes urakat, hogy Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi beszámolójához kívánnak-e 
szóbeli kiegészítést tenni? 
 
Mohács Gábor tű. alezredes, tűzoltóparancsnok: A Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi beszámoló 
jelentéséhez szintén nem kívánunk szóbeli kiegészítést tenni. Köszönöm szépen. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Kérdés, vélemény a Képviselő-testület részéről? Nincs. 
 
Csach Gábor polgármester - hozzászólás hiányában - szavazásra bocsátja az 2. számú, a Nógrád 
Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2023. évi 
beszámolójának jóváhagyásáról szóló határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 10 igen 
szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

72/2024.(VI.20.)  h a t á r o z a t a 
a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-

parancsnokság 2023. évi beszámolójának jóváhagyásáról 
 

Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nógrád Vármegyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatóság Balassagyarmati Hivatásos Tűzoltó-parancsnoksága 2023. évi beszámolóját a határozat 
mellékletében foglalt tartalommal jóváhagyja. 
 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen a munkájukat és kérem, hogy tolmácsolják a kollégáik felé, 
elismerésünket. Köszönjük szépen az alezredes urak megjelenését! 
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2.) Előterjesztés a Magyar Vöröskereszt Nógrád Vármegyei Területi Szervezete Hajléktalanokat 

Ellátó Egyesített Intézménye 2023. évi beszámolójának jóváhagyására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
A Polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

73/2024.(VI. 20.)   h a t á r o z a t a 
a Magyar Vöröskereszt Nógrád Vármegyei Területi Szervezete  

Hajléktalanokat Ellátó Egyesített Intézmény 
2023. évi beszámolójának jóváhagyásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő - testülete a határozat mellékletében foglalt 

tartalommal elfogadja a Magyar Vöröskereszt Nógrád Vármegyei Szervezete (Hajléktalanokat Ellátó 
Egyesített Intézmény) 2023. évre vonatkozó beszámolóját. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére.  
 
Határidő: a kiértesítésre 2024. július 15.  
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 
 
3.) Előterjesztés a Balassagyarmat Kistérség Többcélú Társulása 2023. évi beszámolójának 

elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
   

Csach Gábor polgármester elmondja, hogy a Kistérségi Többcélú Társulás már elfogadta a beszámolót. 
Köszönti Telek Tibor intézményvezető urat. Megkérdezi, hogy a Balassagyarmat Kistérség Többcélú 
Társulása 2023. évi beszámolójához kíván-e szóban kiegészítést fűzni? 
Megállapítja, hogy nem. 
 
A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

74/2024.(VI.20.)  h a t á r o z a t a 
Balassagyarmat Kistérség Többcélú Társulása 2023. évi beszámolójának elfogadásáról  

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő–testülete az előterjesztésben és annak 

mellékletében foglalt tartalommal elfogadja Balassagyarmat Kistérség Többcélú Társulásának 2023. évi 
beszámolóját. 
 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére. 
Csach Gábor polgármester: Intézményvezető úr, köszönjük szépen a megjelenést és a munkáját, bár 
minden intézményünk ilyen jól finanszírozott lenne! 
 
 
4.) Előterjesztés a Balassagyarmati Központi Óvoda igazgatói pályázatának kiírására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester az előterjesztéshez elmondja, hogy a vezetői kinevezésének közepénél járva, 
Igazgatónő jelezte, hogy életkorára, valamint 42 éves szolgálati idejére tekintettel szeretne nyugállományba  
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vonulni, ezért gondoskodnunk kell az igazgatói pályázat kiírásáról. Igazgatónő helyettesítése 2024. 
augusztus 31. napjától az intézmény SzMSz-e szerint biztosított. 
Köszönti Knyazoviczkiné Rutai Gabriella intézményvezető asszonyt, majd megkérdezi, hogy az 
előterjesztéshez kíván-e szóban kiegészítést fűzni?  
Megállapítja, hogy nem. 

 
A Polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
75/2024.(VI.20.)   h a t á r o z a t a 

a Balassagyarmati Központi Óvoda igazgatói pályázatának kiírásáról 
 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenntartásában működő 

Balassagyarmati Központi Óvoda (székhely: 2660 Balassagyarmat, Deák Ferenc utca 19.; OM 200635) 
igazgatói munkakörének betöltésére a pedagógusok új életpályájáról szóló 2023. évi LII. törvény 37. §-
a és 73. §-a, valamint az annak végrehajtásáról szóló 401/2023.(VIII.30.) Korm. rendelet 4-6. §-ai alapján 
a határozat melléklete szerinti tartalommal igazgatói pályázatot hirdet.  

 
2.) A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy gondoskodjon az igazgatói pályázat nyilvánosságának 

biztosításáról, minél szélesebb körben történő közzétételéről és a pályázati eljárással kapcsolatos egyéb 
szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
Határidő 2024. június 30. 
Felelős:  dr. Varga Andrea 

 
 

5.) Előterjesztés a Balassagyarmati Központi Óvoda 2024/2025. nevelési évben indítható óvodai 
csoportjainak meghatározására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester köszönti Knyazoviczkiné Rutai Gabriella intézményvezető asszonyt, majd 
megkéri, hogy foglalja el a helyét a vendégmikrofonnál, hogy az esetlegesen felmerülő kérdéseket meg 
tudja válaszolni. Megkérdezi, hogy az előterjesztéshez kíván-e szóban kiegészítést fűzni? Nem. 
Az előterjesztéshez kapcsolódóan elmondja, hogy egyelőre csoportszám túllépésről a korábbi évekhez 
képest nem kell döntést hozni, a csoportok átlaglétszáma 22 fő felett van, tehát csoportleépítésről sem kell 
dönteni.  
Kérdés, vélemény? Nincs. 
 
 
A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESÜTLETÉNEK 

76/2024.(VI.20.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmati Központi Óvoda 2024/2025. nevelési évben   

indítható óvodai csoportjainak számáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi 
XCX. törvény 83. § (2) bekezdés d.) pontjában kapott hatáskörében eljárva, a fenntartásában működő 
Balassagyarmati Központi Óvodában (székhely: 2660 Balassagyarmat, Deák Ferenc utca 19.; OM 
200635) a 2024/2025. nevelési évben indítható óvodai csoportok számát az alábbiak szerint határozza 
meg: 
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2024/2025. nevelési év 
 Óvodai feladatellátási hely megnevezése: Indítható óvodai csoportok 

1. Központi Óvoda 4 csoport 
2. Nyitnikék Tagóvoda 5 csoport 

3. Meseerdő Tagóvoda 2 csoport 

4. Cseperedő Tagóvoda 3 csoport 
5. Játékvár Tagóvoda 4 csoport 
6. Ipoly-parti Csipcsirip Tagóvoda 1 csoport 
7. Patvarci Hársfavirág Tagóvoda 1 csoport 
Összesen: 20 csoport 

 
2.) A polgármester utasítja az intézmény vezetőjét, hogy a 2024/2025. nevelési év indításánál és nevelési 

év közben folyamatosan kísérje figyelemmel a csoportlétszámok változását. Amennyiben új gyermek 
felvétele, átvétele miatt a maximális létszám túllépésének fenntartói hatáskörben történő engedélyezése 
szükségessé válik, terjessze be az intézmény kérelmét a Képviselő-testület elé. 

 
Határidő:  folyamatosan 
Felelős:  Knyazoviczkiné Rutai Gabriella 

 
3.) A polgármester felkéri a jegyzőt, hogy a döntésről tájékoztassa a Balassagyarmati Központi Óvoda 

vezetőjét és tegye meg az egyéb szükséges intézkedéseket. 
 
Határidő:  2024. június 30. 
Felelős:  dr. Varga Andrea jegyző 
 

 
6.) Előterjesztés a Balassagyarmati Központi Óvoda alapító okiratának módosítására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Több technikai módosításra, időközben történt jogszabályi változások 
átvezetésére kerül sor. 
 
A Polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

77/2024.(VI.20.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmati Központi Óvoda alapító okiratának módosításáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Központi Óvoda alapító okiratának 

módosításáról szóló okiratot a határozat mellékletét képező tartalommal elfogadja. 
 

2.) A Képviselő-testület a fenti módosításoknak megfelelően az intézmény egységes szerkezetbe foglalt 
alapító okiratát elfogadja. 

 
3.) A Képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy az alapító okirat módosításával kapcsolatos 

bejelentési kötelezettségének a Magyar Államkincstár Nógrád Megyei Igazgatósága felé tegyen eleget. 
 

Határidő:  2024. június 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 
Csach Gábor polgármester: Igazgató asszony köszönjük szépen a megjelenését! 
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7.) Rendeletek: 
a.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetésről szóló 

3/2024.(III.03.) rendelet módosítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Kérdezem Szikora Péter osztályvezető urat, hogy kívánja-e szóban 
kiegészíteni az előterjesztést? Nem. Kérdezem a Képviselő-testület tagjait, van-e kérdésük, véleményük a 
módosítással kapcsolatban? Nincs. 
Dr. Szabó Géza képviselő úrnak adom meg a szót, kérem, hogy ismertesse a Közbeszerzési Bizottság 
véleményét. 
 
Dr. Szabó Géza: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. A Közbeszerzési Bizottság 3 tagja volt jelen a 
ma megtartott ülésen, és a Bizottság egyhangú 3 igen szavazattal elfogadta a javaslatot. 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm. A legrövidebben úgy lehet összefoglalni a rendelet-módosítást, 
hogy mintegy 400 millió forinttal emelkedett az Önkormányzat költségvetése az átvezetéseknek 
köszönhetően. Kérdés, vélemény? Nincs.  
 
A Polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet, melyet 
a Képviselő-testület 10 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK . 
7/2024.(VI.23.) önkormányzati   r e n d e l e t e 

Balassagyarmat Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló  
3/2024.(III.03.) rendelete módosításáról 

(A Rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
b.) Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek elidegenítésének 

szabályozásáról szóló 14/1997.(IV.09.) önkormányzati rendelet módosítására  
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

A Polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a rendelet-tervezetet, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

8/2024. (VI. 23.) önkormányzati rendelete 
az önkormányzat tulajdonában lévő lakások és helyiségek elidegenítésének szabályozásáról szóló 

14/1997 (IV. 9.) önkormányzati rendelet módosításáról 
(A Rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
 
c.) Előterjesztés Szandai Mátyás díj alapítására  

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Az előterjesztést a Kulturális Bizottság tárgyalta és két kiegészítéssel 
támogatta a rendelet-tervezetet. 
Az első javaslat szerint, évente legfeljebb két Szandai Mátyás díj adományozására legyen lehetőség, a 
másik javaslat a díjazásra vonatkozik, mely szerint a díjazottak az anyagi elismerés mellé emlékplakettet is 
kapjanak. 
A módosítási javaslatokat támogatom, azzal a kiegészítéssel, hogy az emlékplakettet 2025 évtől kapják a 
díjazottak, hiszen annak az elkészíttetése időt igényel. Visszamenőleg, az első díjazottak is meg fogják 
kapni a következő díjátadáskor. 
Kérdés, vélemény, kiegészítés? Nincs. 
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Elsőként a módosító javaslatokról szavazunk. Javaslom, hogy az előterjesztés részét képező rendelet-
tervezet 11/A §-a, egy (3) bekezdéssel egészüljön ki a következők tartalommal: 
„(3) Évente legfeljebb 2 díj adományozható.” 
 
A Javaslatot a Képviselő-testület 9 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadta. 
 
Javaslom továbbá, hogy az előterjesztés részét képező rendelet-tervezet 11/A §-a, egy (4) bekezdéssel 
egészüljön ki a következők tartalommal: 
(4) A díjazottakat emlékplakett illeti meg, mely első alkalommal 2025. évben kerül kiosztásra.” 
 
A Javaslatot a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadta. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a javaslatokkal kiegészített rendelet-tervezetet is, melyet a Képviselő-
testület 10 igen és 1 nem szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

9/2024. (VI. 23.) önkormányzati   r e n d e l e t e 
az önkormányzat kitüntetéseinek alapításáról és adományozásuk rendjéről szóló 2/2014.(II.03.) 

önkormányzati r e n d e l e t módosításáról 
(A Rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 
 
8.) Előterjesztés Balassagyarmat Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. II. félévi 

munkatervének elfogadására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Megkérem Dr. Szabó Géza képviselő urat, a Közbeszerzési Bizottság elnökét, 
hogy ismertesse a Bizottság javaslatát.  
 
Dr. Szabó Géza: Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. A Közbeszerzési Bizottság a mai ülésén 3 
egyhangú igennel támogatta a határozati javalatot.  
 
A Polgármester – hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

78/2024.(VI.20.)   h a t á r o z a t a 
a Képviselő-testület 2024. II. félévi munkatervének elfogadásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a melléklet szerinti tartalommal a 

Képviselő-testület 2024. II. félévi munkatervét elfogadja. 
2.) A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy a napirendek előterjesztőinek és az előterjesztésben 

résztvevőknek kiértesítéséről gondoskodjon. 
 

Határidő: a kiértesítésre: 2024. július 15. 
Felelős:  dr. Varga Andrea jegyző 
 
9.) Vagyoni és lakásügyek 

 
a.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Rozmaring út 11 fsz. 1. ajtószám (hrsz:328/A/1) alatti lakás 

bérleti jogviszonyának rendezésére (Oláh Sándorné) 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
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A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ - TESTÜLETÉNEK 
79./2024.(VI.20.) számú határozata 

a Balassagyarmat, Rozmaring út 11. fsz. 1. ajtószám (hrsz: 328/A/1) alatti lakás  
bérleti jogviszonyának rendezéséről 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában lévő 

lakások bérletéről, és a lakbérek mértékéről szóló 21/2004.(VI.30.) számú rendelet alapján Oláh 
Sándorné (szül. név: ; szül. hely, idő:  an: ) Balassagyarmat, Rozmaring út 11. fsz. 1. ajtószám 
(hrsz: 328/A/1) alatti jogcím nélküli lakáshasználóval – költségelvű lakbér megfizetése mellett 2024. 
július 1. napjától kezdődően 2025. június 30. napjáig lakásbérleti szerződést köt. 
 

2.) A lakás rendeltetésszerű használatával kapcsolatos kiadások a bérlőt terhelik.  
 
3.) A Képviselő - testület felkéri a polgármestert, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Határidő: a szerződés megkötésére:  2024. július 31. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 
 

b.) Előterjesztés a Balassagyarmat 5112 hrsz-ú ingatlan hasznosítására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester   
 

A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

80/2024.(VI.20.) számú   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmat, 5112 hrsz-ú ingatlan elidegenítéséről 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Balassagyarmat Város 

Önkormányzata 1/1 arányú tulajdonában lévő, Balassagyarmat, 5112 hrsz-ú, beépített terület 
megnevezésű, 304 m2 alapterületű ingatlant – jelenlegi megtekintett állapotban, per-, igény- és 
tehermentesen Slezák Attila ) 2660 Balassagyarmat, Ilovszky Ármin utca 1.) és Bernáth Kornélia 
(2660 Patvarc, Mikes Kelemen utca 6.) részére ½ - ½ arányban az alábbi feltételekkel idegeníti el 
a.) az ingatlan vételára: 299.944.-Ft +ÁFA (Br: 380.929.-Ft)  
b.) 0a vételárat egy összegben az adásvételi szerződés aláírásáig kell megfizetni, ennek megtörténtét 

igazolni szükséges, 
c.) a vevő az ingatlanon a továbbiakban csak Balassagyarmat Város Önkormányzata Képviselő-

testületének a Helyi Építési Szabályzatról szóló 22/2022.(XII.23.) önkormányzati rendelet zöldterületi 
övezeti besorolásba tartozó építményt létesíthet, 

d.) az ingatlan szerzésével kapcsolatos valamennyi költség a vevőt terheli. 
2.) A Képviselő-testület a fenti feltételek szerinti eladási ajánlatát 2024. augusztus 31-ig megkötendő adás-

vételi szerződés esetén tartja fenn. 
 

3.) A Képviselő-testület felhatalmazza polgármestert a szükséges intézkedések megtételére és az 
adásvételi szerződés megkötésére. 

 
Határidő: 2024.08.31. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
  dr. Varga Andrea jegyző 
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c.) Előterjesztés a Balassagyarmat, Rákóczi u. 46-48.szám alatti 121 m2 alapterületű nem lakás 
céljára szolgáló helyiségre szóló helyiségbérleti szerződés közös megegyezéssel történő 
megszüntetésére 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: Az előterjesztéshez annyi megjegyzést tennék, hogy az Adóhivatal beköltözik 
a Kormányhivatalba és ennek az elhúzódása hátráltatja a szerződésbontást, de azt el kell mondanom, hogy 
az Adóhivatal, a Nyomozati Osztály részére a Képviselő-testület döntése értelmében a Vármegyeházán 
bérel helyiséget. Tehát az egyik szemünk sír, a másik nevet a bérlet felmondása kapcsán. Kérdés, 
vélemény? Nincs. 
 
A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
 KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

81/2024.(VI.20)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmat, Rákóczi u. 46-48.szám alatti 121 m2 alapterületű 

nem lakás céljára szolgáló helyiségre szóló helyiségbérleti szerződés  
közös megegyezéssel történő megszüntetéséről  

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nemzeti Adó-és Vámhivatal (székhely: 

1054 Budapest, Széchenyi u-2- adószám: 15789934-2-51)  részére -2001. február hó 1. napjától- bérbe 
adott Balassagyarmat, Rákóczi 46-48. szám alatti 610/1/A/6 hrsz-ú a 121 m2 alapterületű nem lakás 
céljára szolgáló helyiség bérbeadására vonatkozó a 2001. január hó 22. napján létrejött –többször 
módosított- helyiségbérleti szerződést közös megegyezéssel megszüntetéséhez az alábbiak szerint 
járul hozzá: 
a) A bérleti szerződés megszüntetésének időpontja 2024. szeptember 15. 
b) A bérbeadó és a bérlő a szerződés megszűnését követő 30 napon belül elszámolnak egymással. A 

bérleti szerződés közös megegyezéssel történő megszűntetésének felétele, hogy a Bérlőnek sem 
bérleti díj, sem közüzemi díj, vagy közös költség tartozása nem állhat fenn az ingatlan 
vonatkozásában.  

c) A Képviselő-testület megszűnés időpontjától számított háromhavi bérleti díjnak megfelelő összeg 
megfizetésétől eltekint. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére és a 

szerződés aláírására. 
 
Határidő:  kiértesítésre: 2024. június 30. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 

 
 

10.) Tájékoztató az egészségügyi szakmacsoportos ösztöndíj támogatásokra beérkezett pályázatok 
elbírálásáról 
Előterjesztő: Frankó Viktória a Kulturális Bizottság elnöke 
 

Csach Gábor polgármester: Kérdezem Frankó Viktória elnök asszonyt, hogy kívánja-e kiegészíteni az 
előterjesztést? 
 
Frankó Viktória: Köszönöm szépen Polgármester úr! Tisztelt Képviselő-testület! A Kulturális Bizottság az 
áprilisi ülésén tárgyalta az önkormányzati egészségügyi szakmacsoportos ösztöndíj támogatásra benyújtott 
pályázatokat. A támogatásokról szóló 12/2013.(IV.02.) rendelet célja, hogy az egészségügyi képzésre 
történő jelentkezést ösztönözzük és örömmel mondhatom, hogy 30 pályázat érkezett be, és 30 pályázatot 
tudtunk támogatni ösztöndíj formájában. 4,0 – 4,5-es tanulmányi átlagig 22 tanulót, 4,5-ös átlag felett pedig 
8 tanulót tudtunk ösztöndíjban részesíteni. A diákok oklevelét az Önkormányzat nevében már hétfőn a 
Szent-Györgyi Albert Technikum évzáró rendezvényén át is adtam. Úgy gondolom, hogy nagyon hasznos 
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ez a rendelet, és bízom abban, hogy minél sikeresebb lesz az egészségügyi képzésre történő jelentkezés. 
Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Kérdés, vélemény? Nincs.  
 
A Polgármester - további hozzászólás hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a 
Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
82/2024.(VI.20.)   h a t á r o z a t a 

az önkormányzati egészségügyi szakmacsoportos ösztöndíj-pályázat 2024. évi 
elnyerésére benyújtott pályázatok elbírálásáról szóló tájékoztató elfogadásáról 

 
Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kulturális Bizottságnak az önkormányzati 
egészségügyi szakmacsoportos ösztöndíj-pályázat 2024. évi elbírálásáról szóló tájékoztatóját elfogadja. 
 

 
11.) Tájékoztató Balassagyarmat Város diáksport, szabadidősport és versenysport egyesületeinek 

2023. évi eredményeiről és működésükről 
Előterjesztő: Frankó Viktória a Kulturális Bizottság elnöke 
 

Csach Gábor polgármester: Kérdezem Frankó Viktória elnök asszonyt, hogy kívánja-e kiegészíteni az 
előterjesztést? Nem. Kérdés, vélemény a Képviselő-testület részéről? Nincs. 

 
A Polgármester - hozzászólás, vélemény hiányában - szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet 
a Képviselő-testület egyhangú 11 igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

83/2024.(VI.20.) h a t á r o z a t a 
Balassagyarmat város diáksport, szabadidősport és versenysport egyesületeinek 2023. évi 

eredményeiről és működésükről szóló tájékoztatás elfogadásáról 
 

Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kulturális Bizottság Balassagyarmat város 
diáksport, szabadidősport és versenysport egyesületeinek 2023. évi eredményeiről és működésükről szóló 
tájékoztatóját elfogadja. 
 

 
12.) Előterjesztés a Balassagyarmati Fogászati Alapellátási Intézményi Társulás megszüntetésével 

kapcsolatos döntés meghozatalára 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy korábban társulási 
formában ellátott fogorvosi körzeteket immáron közel két esztendeje teljes egészében privatizált módon 
alapellátás keretében látja el az Önkormányzat, ezért a Balassagyarmati Fogászati Alapellátási Intézményi 
Társulás léte már csak jelképes volt. Ezt követően megnyitja a napirend vitáját, Gyenes Szilárd képviselő 
úrnak adja meg a szót. 

 
Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Az elmúlt időben 
sokat foglalkoztam ezzel a kérdéssel és az bizonyos, hogy a praxisjogok megszerzése révén valójában a 
Társulásra nincs szükség. Tehát, ez kétségtelen tény. Számomra a polgárok, a lakosság képviseletében 
egyetlen egy dolog bontakozik ki, hogy a korábbi ideiglenes ellátásokhoz képest, amikor ez végleges lett, 
akkor gyakorlatilag a TB támogatott szájsebészeti ellátás megszűnt. Ma sincs Balassagyarmaton elérhető, 
TB támogatott szájsebészeti ellátás. Szeretném kérni, hogy azt magyarázza el nekem valaki, hogy ez hogy 
létezik, hogyha egyébként ezeknek, még a Társulási időben lévő rendelőknek, egyebeknek a teljes 
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felszerelését és ráadásul az információm szerint nagyon színvonalas felszerelését követően, az eszközök 
adottak, a szakemberek adottak, mert szájsebészeti szakvizsgákkal rendelkeznek, akkor miért kérnek el 
vagy miért nem tud valaki, akár a Kenessey Albert Kórház részéről egy szerződést kötni ezekkel a 
praxisokat, ahol a szájsebészeti ellátást TB támogatott módon el tudják látni? Én azt gondolom, hogy ez 
egy újabb feladat az egyébként szerintem súlyosan leépülő egészségügyben, amiből néha-néha tudunk 
valamit visszaszerezni, hogy a szájsebészeti ellátás TB támogatott formája is elérhető legyen. Köszönöm 
szépen! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen. Képviselő úr! Reménykedik az ember, hogy az eltelt négy 
hét alatt csak elolvassa azt a tájékoztatót, amit a kampányfinisben, egy nem tudom milyen félreértett 
értesültség kapcsán a Jegyző asszony felé intézett, de nem sikerült ezt a levelet elolvasni. Teljesen össze 
van keveredve Képviselő úr. Szájsebészeti ellátás, alapellátásban soha nem zajlott Balassagyarmaton. A 
szájsebészeti ellátás a Kórház kompetenciája, és abban a levélben Halmosi Panni szakértő szavaival, 
szépen, szabatosan lett leírva, hogy ez a kórházi kompetenciát jelenti, a Fogászati Alapellátási Intézmény 
Társulásnak, és az önkormányzati fogorvosi alapellátási körzeteknek ehhez semmi köze nincs. Dr. Szabó 
Géza képviselő úrnak fogom átadni a szót, mert lehet, hogy ha az Ő szájából hangzik el, akkor talán 
hitelesebbnek tűnik, hogy a Kórház által biztosított, Wachtler doktor úr által a COVID járványig végzett 
tevékenység eszközfelszereltsége milyen állapotban volt. Tehát, a Kórház eszközfelszereltsége 
katasztrofális volt, mint ahogy egyébként a háziorvosi körzetek felszereltsége is katasztrofális volt. Amikor 
az utolsó három körzetbe sikerült kiváló, fiatal fővárosi orvosokat szereznünk, akkor Ők ezt a katasztrofális 
állapotú három körzetet, számukra a hosszan szünetelő körzetek esetén járó támogatás felhasználásával, 
világszínvonalúra változtatták. Teljesen el van tévedve Képviselő úr a döntéssel kapcsolatban. Egyébként 
a levélben ezt is leírtuk, hogy rendkívüli módon örültünk neki, hogy a szájsebészeti ellátás tekintetében 
olyan körzeti orvosokat sikerült a praxisba megnyernünk, akik egyébként a SOTE-n végeznek szájsebészeti 
tevékenységet. Oktatják azt, tehát kiváló orvosok vannak. Itt egyébként a helyzet bonyolultságát az okozza, 
hogy nagyon úgy tűnik, hogy a Rendelőintézet tulajdonviszonyainak, illetve vagyonkezelési jogainak a 
megszerzésével tudjuk majd orvosolni ezt a tevékenységet, de megkérem Szabó Géza igazgató urat, hogy 
egészen röviden vázolja, hogy miért nem olyan egyszerű a szájsebészeti ellátásnak a biztosítása a Kórház 
szempontjából. Az Önkormányzat ebben, attól többet, hogy állandóra idehozott egy kiváló szájsebészt, aki 
potenciális lehetőséget jelent a szájsebészeti ellátás újraindítására - amely szintén az előző menedzsment 
alatt nem tudott újjáéledni - nem tehet.  
Képviselő úr, parancsoljon. 
 
Dr. Szabó Géza: Köszönöm szépen. Igyekszem röviden összefoglalni a lényeget. A szájsebészeti ellátás 
az szakellátás és nem alapellátás. A szakellátáshoz az önkormányzatnak gyakorlatilag nincs köze. Ez 
akkora különbség, hogy jól értsük, mint például a háziorvosi alapellátás és mondjuk a sebészeti 
szakrendelői sebészi ellátás. Jogilag ez kettéválik még akkor is, ha a személy azonos. Tehát ez két teljesen 
más szerződéssel más módon működik. Az erre való ellátást a Kenessey Albert Kórház köti és kötheti 
kizárólag a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelővel. Jelenleg ez az ellátási típus szünetel, annál az 
egyszerű oknál fogva, hogy egyrészt az ott levő orvostechnológiai eszközpark alkalmatlan egy 2024-ben 
elvárt szakmai színvonalú ellátásra. Körülbelül egy 45-50 éves eszközöket kell elképzelni, melyek sokkal 
inkább valamilyen múzeumba valók. 2017-18-ban, még a vezetésem alatt benyújtottunk egy járóbeteg-
szakellátási pályázatot, melyben szerepelt ennek az eszközparknak a megújítása, majd a tevékenységemet 
követő kórházvezetés valahogy ezt kihagyta a pályázat módosítása kapcsán. Tehát, ez a fejlesztés nem 
valósult meg. Igaz, azért ez nem volt szerintem egy szerencsés döntés annál is inkább, mivel az élet igazolta 
azt, hogy Wachtler főorvos úr visszavonulását követően került a városba olyan fiatal szakember, aki ezt 
szívesen ellátná, és most már egyrészt csak az eszközpark hiányzik, másfelől a működési engedély 
megszerzéséhez a rendelő tulajdonviszonyainak a tisztázása szükséges. Reményeink szerint ebben az 
évben mind a két kérdés orvosolható lesz. Nyilvánvalóan, ez további tárgyalásokat igényel majd, de jelenleg 
annyit tudok elmondani, hogy van arra remény, hogy ebben az évben - az időterminusra nem vagyok 
felhatalmazva -, úgy gondolom a 4. negyedévben akár működhet is, ha sikerül bizonyos jogi és szakmai, 
szervezési kérdéseket megoldani. Ha igen, akkor ennek nem lesz akadálya és nagy örömünkre egy kiváló 
szájsebészeti ellátás működhet Balassagyarmaton, amely megyei vonatkozásban is azt kell mondanom, 
hogy talán egy vezető színvonalú ellátást jelent majd. Köszönöm szépen!  
 
Csach Gábor polgármester: Köszönöm szépen Gyenes Szilárd képviselő úrnak adom meg a szót. 
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Gyenes Szilárd: Köszönöm szépen a szót Polgármester úrnak, Igazgató úrnak és Képviselőtársamnak a 
tájékoztatást. Annyira szeretném már azt elérni - legalább arra a pár ülésre, amíg még itt vagyok a 
képviselő-testületben -, hogy beszéljünk egymással őszintén Polgármester úr, és értelmezve azokat, amiket 
elmondunk egymásnak. Mert egyébként kiválóan csinálja Polgármester úr, Gábor ezt a hatásvadász 
felvezetést, hogy mit írtok meg, mit nem tudok értelmezni, meg minden. A lényeg a két felszólalásból 
kiválóan kiderült; ma, nincs Balassagyarmaton TB támogatott szájsebészeti ellátás. Igen, régóta nincs, ez 
a lényeg, ez a tény, innen indulunk ki. Igazgató úr, Képviselőtársam nagyon őszintén elmondta, hogy 
egyébként a kórházban lévő szájsebészeti felszerelés-park múzeumba való, tehát ott van leépülve, a NEAK 
-nál éppen szüneteltetik a támogatást. Tehát meg lehet ezt közelíteni erről az oldalról is, hogy amit 
mondtatok pontosan azt igazolja, hogy gyakorlatilag nincs, ez sincs, pedig ez szerintem egy fontos dolog. 
Pontosan elmondtam, hogy a Társulás vonatkozó részét megértettem, mivel kiüresedett, nem tartom azt 
fenntartásra érdemesnek, tehát még ebben sem mondtam ellent. Sőt, meg tudom különböztetni az 
alapellátást a szakellátástól. Csak a tény az, hogy akik most az alapellátásban, a praxisaikban megszerezve 
dolgoznak, azok 30-40-50-60 ezer forintért, az egyébként az alapellátáshoz megszerzett felszerelésekkel - 
és ráadásul azt mondják, hogy nagyon kiváló és modern felszerelésekkel, röntgennel, egyebekkel - ellátják 
a szájsebészeti feladatuk bizonyos részét. Ha a polgár bemegy oda, a kiváló orvoshoz, a viszonylag kiváló 
műszerekhez, a balassagyarmati épületben lévő rendelésre, és, ha alapellátási problémába tartozó 
fogászati dolga van, akkor megoldják, ha pedig szájsebészeti jellegű a probléma, akkor azt mondják neki, 
hogy: „ó hát sajnos már nem az alapellátáshoz tartozik”, ezért tetszik fizetni 40-50-60-70 ezret, meg mit 
tudom én mit. Tehát Balassagyarmaton ma minden létező dolog rendelkezésre áll ahhoz, hogy legyen TB 
támogatott szájsebészeti ellátás. Én azt kérném már végre, mert így lenne normális az életünk, hogy 
elmondjuk a polgároknak őszintén, hogy miért nincs. Azért nincs, mert ez egy üzlet. Ez egy üzlet. Olyan 
mértékben üzlet, hogy azok, akik ma ebben a rendszerben benne dolgoznak, jogszabály szerint, mondjuk 
kórházzal való szerződésre nem kötelezettek. Nem tud velük szerződni a kórház, mert nem tudja azt 
mondani, hogy márpedig kötelező, szerződjél le vele. Ezért az egyik megy részben az alapellátási részbe, 
a másik meg a gyakorlatilag nem működő állami vonalra. Ezt kéne valahogy egyesíteni, de én örülök, hogy 
erről egyáltalán szót váltottunk, igaz rajtunk kívül ezt a tévécsatornát alig-alig nézi ember, mert megtalálni 
nem lehet, a 147. csatornán, de annak örülök, hogy Képviselőtársam, Dr. Szabó Géza elmondta, hogy újra 
öröm lehet majd ebben a 4. negyedévben, mert mi már úgy szokjuk meg az örömöt, hogy elveszik a 
szülészetet, aztán a kismamák hol az autóban, hol Salgótarján felé szülnek és örömünnepet csinálunk 
abból, amikor sikerül visszaszerezni. Ugyan így leszünk akkor ezek szerint a szájsebészeti ellátással is és 
egyébként örülni fogunk neki, ha majd sikerül visszaszerezni. Köszönöm szépen a szót. 
 
Csach Gábor polgármester: Képviselő úr azt mondta, hogy „fontos dologról” beszéljünk, de az 
előterjesztésnek az a címe, hogy „a Balassagyarmati Fogászati Alapellátási Intézményi Társulás 
megszüntetésével kapcsolatos döntés meghozatalára”, tehát köze nincs a szakellátáshoz, és a 
szájsebészethez, ez az egyik. A másik, hogy a megszűnt szájsebészeti ellátás nem most derült ki Képviselő 
úr, szerintem már Keviczky Richárd levelében is benne volt a szájsebészet megszűnése, de a város 
lakossága, több mint 1900 szavazó döntött novemberben arról, hogy ezeket - felsorolásszerűen ott volt a 
szájsebészet is - szeretné visszaállítani. Tehát nincs semmi nóvum, ezt mindenki tudta, csak Képviselő úr 
szépen összekavarta azzal, hogy ez bármiféle önkormányzati felelősség vagy alapellátási intézményi 
társulási kompetencia lenne. Ehhez az előterjesztéshez, ennek semmi köze nincs. Most teljesen fölösleges 
fényezni magunkat, mert az MNV-vel és az OKFŐ-vel való tárgyalások mindig rettenetesen nehezek, nem 
is tudom, volt-e intézmény, amit ennyiszer átszerveztek, és ebben szerintem még egyet is értünk. Legalább 
négy tárgyaláson vagyok túl az OKFŐ-vel a tekintetben, hogy a Rendelőintézet sorsa minél előbb 
rendeződjön, ugyanis ezt a történetet úgy tudjuk soron kívül, még mielőtt – ahogy Igazgató úr is említette - 
a szájsebészeti kórházi műtő kialakítása megtörténik, hogy ebben az önkormányzati alapellátási körzetben, 
mivel Képviselő úr is mondta, hogy bizonyos szájsebészeti beavatkozásokra alkalmas, hogy ezt valóban 
még ebben az évben TB finanszírozottá tehetjük. Persze egész Európában problémát okoz az 
egészségügyi ellátás, csak amíg a magyar, a cseh meg a szlovák orvosok el tudnak menni Németországba 
meg Angliába, addig ide már nem tudunk honnan utánpótlást biztosítani. Ez problémát okoz, de a szülészet 
például nemcsak a rossz menedzsment és az inkompetens tárgyalási képességek miatt szünetelt, hanem 
a COVID alatt többször is bezárt. Ez természetes tulajdonképpen ilyen nehéz helyzetben, hogy ilyen 
szünetelések és ilyen problémák fellépnek, de azon vagyunk, hogy ezt megoldjuk.  
Köszönöm szépen. Egyéb kérdés, vélemény? Nincs.  
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A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 11 
igen szavazattal elfogadott. 

 
BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
84/2024.(VI.20.)  h a t á r o z a t a 

a Balassagyarmati Fogászati Alapellátási Intézményi Társulás  
megszüntetéséről szóló megállapodás elfogadásáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 88. § (2) bekezdésében, valamint a 91. § b.) pontjában biztosított 
jogkörében eljárva jelen határozat elfogadásával kifejezi azon szándékát, hogy a Balassagyarmati 
Fogászati Alapellátási Intézményi Társulást (székhely: 2660 Balassagyarmat, Rákóczi fejedelem út 
125.; adószám: 15453930-1-12; törzskönyvi azonosító: 453934) a társult helyi önkormányzatok közös 
megegyezésével, figyelemmel a Társulási Tanács 5/2024.(V.08.) határozatára, 2024. december 31. 
napjával – tekintettel arra, hogy az egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény 5. § (1) 
bekezdés b.) pontja szerinti fogorvosi alapellátásról más szervezeti keretek között gondoskodik - 
jogutód nélkül meg kívánja szüntetni.  

 
2.) A Képviselő-testület a Balassagyarmati Fogászati Alapellátási Intézményi Társulás jogutód nélküli 

megszüntetéséről szóló megállapodást a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja. 
 

3.) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a társulás megszüntetésére vonatkozó 
megállapodást aláírja, valamint az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény végrehajtásáról 
szóló 368/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 167/C. § (3) bekezdés b.) pontja szerinti eljárásban a Magyar 
Államkincstár Nógrád Vármegyei Igazgatóságánál a költségvetési szerv törzskönyvi nyilvántartásból 
történő törlését kezdeményezze. 

 
Határidő:  2024. július 20. 
Felelős:  polgármester 

 
Csach Gábor polgármester: Lombos István képviselő úr ügyrendi javaslattal kíván élni. Megadom a szót, 
parancsoljon. 
 
Lombos István: Köszönöm a szót Polgármester úr! Ügyrendi javaslattal élnék azért, mert elmulasztottam 
egy kérelmet benyújtani a képviselő-testületi ülés előtti napon. Egyebekben kérnék majd szót a napirendek 
tárgyalását követően.  
 
Csach Gábor polgármester: Ügyrendi javaslatról nem nyitunk vitát, aki támogatja Képviselő úr kérését igen 
szavazatával jelezze. 
 
A Képviselő-testület a javaslatot egyhangú 11 igen szavazattal elfogadta. 
 

 
13.) Előterjesztés a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ alapító okiratának módosítására 

Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester röviden ismerteti az előterjesztést. Elmondja, hogy a telephelyek felsorolását 
szeretné az Önkormányzat az üdülő épületével kiegészíteni, melynek oka, hogy a területi operatív 
programok tekintetében közfeladat-ellátás cél tartalmazza a felújítási lehetőségeket.  
Kérdés, vélemény? Nincs. 

 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 11 
igen szavazattal elfogadott. 
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BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

85/2024.(VI.20.)  h a t á r o z a t a 
a Mikszáth Kálmán Művelődési Központ alapító okiratának módosításáról 

 
1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenntartásában működő Mikszáth 

Kálmán Művelődési Központ (székhely: 2660 Balassagyarmat, Rákóczi fejdelem út 50.; törzskönyvi 
azonosító: 672012) alapító okiratának módosításáról szóló okiratot a határozat mellékletét képező 
tartalommal elfogadja.  

 
2.) A Képviselő-testület a fenti módosításoknak megfelelően az intézmény egységes szerkezetbe foglalt 

alapító okiratát a határozat melléklete szerint elfogadja.  
 

3.) A Képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy az alapító okirat módosításával kapcsolatos 
bejelentési kötelezettségének a Magyar Államkincstár Nógrád Vármegyei Igazgatóság felé tegyen 
eleget és az egyéb szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
Határidő: 2024. július 15. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
 
 

14.) Előterjesztés a Lakossági víz-és csatornaszolgáltatás támogatása tárgyú pályázat benyújtására 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

Csach Gábor polgármester: A vízgazdálkodásért felelős miniszter pályázatot hirdetett Lakossági víz és 
csatornaszolgáltatás támogatása tárgyban. A DMRV Zrt. tájékoztatása szerint Balassagyarmat Város 
Önkormányzata 43.692.000 forint összegű támogatásra pályázhat vissza nem térítendő költségvetési 
támogatás címen. Számítások szerint Patvarc nem került bele a pályázatba, de Ipolyszög és 
Balassagyarmat esetében jogosultak vagyunk ekkora összegű támogatásra, amelyet a Vagyonkezelő fog 
hasznosítani. 
Kérdés, vélemény? Nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 11 
igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

86/2024.(VI.20.)   h a t á r o z a t a 
a Lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatása tárgyú  

pályázat benyújtásáról 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja, hogy az Önkormányzat 
pályázatot nyújtson be lakossági közműves ivóvízellátás, szennyvízelvezetés és -tisztítás szolgáltatás 
támogatására vissza nem térítendő költségvetési támogatás formájában nettó 43.692.000,- Ft 
értékben. 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármester és a jegyzőt, hogy a pályázati kiírásban foglalt feltételek 
szerint gondoskodjon a pályázat előkészítéséhez, benyújtásához szükséges intézkedések 
megtételéről. 

 
Határidő: pályázati kiírás szerint 
Felelős: Csach Gábor polgármester 
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15.) Egyebek 
 
Csach Gábor polgármester: Megadom a szót Lombos István képviselő úrnak. 
 
Lombos István: Köszönöm a szót Polgármester Úr! Tisztelt Képviselő-testület! Mielőtt bármit mondanék, 
szeretném én is rögzíteni, hogy szolidaritást vállalok Szedlák képviselő úrral. Amit mondani szeretnék az, 
hogy 25 év szolgálat után úgy döntöttem, hogy nem folytatom tovább a város vezetésében a politikai 
tevékenységemet. Hangsúlyozni szeretném és nem zárójelbe téve, semmiféle ráhatás nem volt senki 
részéről ebben a döntésben, sokkal inkább az eddig elvégzett munka és az életkorom volt az, ami döntően 
befolyásolt abba, hogy így döntsek. Most lezajlott egy választás, amin sajnos a Szövetség, amelynek 
tagjaként én is részt vettem a kampányban – már nem mint képviselőjelölt - vereséget szenvedett a 2019-
es választásokhoz képest. Ezt látni kell, és ha nagyon korrektek akarunk lenni, akkor gratulálni kell, és jó 
munkát kívánni a következő ciklusban a győzteseknek. Szeretném hangsúlyozni, hogy két olyan személy 
biztosan nem lesz itt a Képviselő-testületben, akik a város érdekében akartak tenni. Ez látszott a képviselő-
testületi munkában - még a mai napon is -, és látszott az eddig elvégzett munkában is, de biztos vagyok 
abban, hogy akik pótolni fogják Őket, azok hasonló minőségben, hasonló tudással, hasonló 
tettrekészséggel, és hasonló ambíciókkal fognak részt venni a következő képviselő-testületi üléseken. Erről 
nemcsak meggyőződve vagyok, hanem az ismeretség okán ezt nyugodt lelkiismerettel ki is jelenthetem. 
2002 óta így vagy úgy, de itt vagyok a város vezetésében. Értek ilyen-olyan impulzusok, de mindig úgy 
éreztem, hogy tudunk tenni együtt a város érdekében és abban bízom, hogy a hátralévő életemben - ami 
már nem olyan hosszú, mint amilyen volt eddig -, ugyanolyan tapasztalatokat fogok szerezni a város 
érdekében teendő képviselő-testületi munkával. Reznicsek képviselőasszonnyal ketten itt hagyjuk a 
feladatot, az Ő tevékenysége sem lesz itt tovább, ezzel biztosan szegényebb lesz a város vezetése. Én, az 
eddigi munkájához csak gratulálni tudok, és jó egészséget kívánok az elkövetkezendő időszakban, a 
nyugdíjas éveihez. A két idekerülő képviselőnk pedig azt kívánom, hogy a munkavégzésük során olyan 
impulzusokat tapasztaljanak, melyek érdemessé teszik Őket arra, hogy érdemben részt vegyenek a város 
életében. Ismerem Borenszki és Bojtos leendő képviselőurak eddigi munkáját, tevékenységét, arról nem is 
beszélve, hogy mégiscsak volt egy körzet, amit megnyertünk, ami már a mi privilégiumunk, a 8-as körzetben 
Győri képviselő úr által. Az Ő személye nem kérdés, és az sem, hogy ez így fog tartani, amíg elindul, és 
reméljük még sokáig. Azt hiszem, hogy ezt mindenkinek a füle hallatára el kellett mondanom. Még egyszer 
köszönöm az együttműködést Képviselő uraknak, Képviselő asszonyoknak, a Polgármester úrnak. Jó volt 
együtt dolgozni, nagyon sok mindent el tudtuk érni, és ha még valamit Borenszki képviselő úrnak, a leendő 
képviselő-testületnek és a Polgármester úrnak segítségként javasolhatok, az az Árpád út vízelvezetése. Ezt 
nem sikerült megoldanom, ezt számon is kértek a választók, ez biztosan hatással volt arra, hogy kevesebb 
választó szavazott bizalmat, tehát azt hiszem, hogy ez egy olyan feladat, amit nem lehet kihagyni. Üzenem 
Horváth Árpád ott lakónak, hogy ez nem a jelenlegi és nem a leendő képviselőn fog múlni, hanem a leendő 
képviselő-testületen. A megválasztott Polgármester úrnak még egyszer köszönöm és további jó munkát 
mindenkinek! 
 
Csach Gábor polgármester: Köszönjük szépen, de azért ilyen gyorsan nem fogunk elengedi, mert 
szeptemberben még lesz testületi ülés.  
 
Lombos István: Amin, eskümhöz híven itt leszek.  
 
Csach Gábor polgármester: Az elmondottakra két észrevételt hadd tegyek. Az egyik, hogy mi is rendkívüli 
módon sajnáljuk mindkettőtök - nyilvánvalóan érthető - döntését a folytatásról, de ahogy azt Icának is 
mondtam, most Neked is szeretném elmondani, hogy mi szeretnénk számítani a munkádra a képviselő-
testület bizottságaiban. Nyilván a Szövetség a Balassagyarmatiakért Egyesület kompetenciája lesz, hogy 
jelöléseket tegyen, de én azt szeretném kérni az Egyesülettől, hogy Téged mindenféleképpen jelöljön. Én 
annak örülnék, ha a sport és kultúra területen számíthatnánk Rád, de ez természetesen az egyesület 
döntése lesz. Tehát, nem szeretném, ha végleg visszavonulnál. A másik megjegyzés első része, hogy 
amiről beszéltünk az elején, hogy a stílus maga az ember, én úgy gondolom, hogy az ellenzékben, és az 
elmúlt 22 évben is, Te voltál az az ember, aki mindannyiunknak példát mutatott stílusból és úriemberségből, 
úgyhogy ezt, kifejezetten köszönöm. Utolsó megjegyzésként, sovány vigaszként csak annyi, hogy már 
nekem sincs annyi hátra, mint amennyi eddig volt. Köszönöm szépen! 
 



20 
 

 
 
 
A Polgármester a napirendek tárgyalását követően elmondja, hogy a Képviselő-testület zárt ülés keretében 
folytatja a napirendek tárgyalását, melynek anyagát külön jegyzőkönyv tartalmazza.  
 
 
 
A Polgármester megköszöni a jelenlévőknek a megjelenést, majd elköszön a Városi Televízió nézőitől. 
 
 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 

 /: Csach Gábor :/ /: dr. Varga Andrea :/ 
   polgármester        jegyző 


